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۳۵۵ فوتی و ۱۲۸۴۷ ابتلای جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، طی یک شبانه روز ۱۲هزار و ۸۴۷ بیمار 
جدید کووید۱۹ در کشــور شناسایی شدند و متاسفانه ۳۵۵ بیمار نیز در این بازه 
زمانی جان خود را از دســت دادند.به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت بهداشت، از روز ۲6 شهریور تا روز ۲۷ شهریور ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، ۱۲ هزار و ۸۴۷ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 
شد که دو هزار و ۱۲۴ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور 
به ۵ میلیون و ۴۰۸ هزار و ۸6۰ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۳۵۵ بیمار 
کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۱6 
هزار و ۷۹۱ نفر رسید.خوشــبختانه تا روز ۲۷ شهریور، ۴ میلیون ۷۳6 هزار و ۸۹6 
نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.6 هزار و ۸۳6 نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت 
قرار دارند.تا روز ۲۷ شــهریور، ۳۰ میلیون و ۸۹۳ هزار و ۱۰۳ آزمایش تشــخیص 
کووید۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر ۵۷ شهر کشور در وضعیت قرمز، 
۲۳۸ شــهر در وضعیت نارنجی، ۱۳6 شهر در وضعیت زرد و ۱۷ شهر در وضعیت 

آبی قرار دارند.

تمامی شهرستان های استان تهران
 نارنجی شدند بجز قدس

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری تهران از دورکاری ۳۰ درصدی دستگاه های 
اجرایی شهرستانهای اســتان تهران به جز شهرستان قدس خبر داد.عباس پاشا در 
گفتگو با ایسنا، گفت: طبق آخرین رنگبندی اعلام شده تنها شهرستان استان تهران 
که هنوز در وضعیت قرمز قرار دارد، شهرســتان قدس اســت و سایر شهرستانها از 
قرمز به وضعیت هشــدار نارنجی تغییر کرده اند بــه این ترتیب حضور کارکنان در 
دستگاه های اجرایی حداقل ۷۰ درصد خواهد بود.وی افزود: البته در شهرستان قدس 
وضعیت حضــور کارمندان به صورت ۵۰ درصدی اســت.وی ادامه داد: ادارات بقیه 
شهرستان های استان از جمله شهر تهران در مشاغل غیر ضروری حداکثر ۳۰ درصد 
افراد می توانند دورکاری کنند که اولویت هم با بیماران زمینه ای خواهد بود.وی تاکید 
کرد: تا زمان واکسیناسیون حداکثری از هرگونه عادی انگاری جدا باید خودداری شود 
و همه شهروندان باید رعایت حداکثری پروتکل های بهداشتی را در دستور کار خود 
قرار دهند. همچنین با توجه به فراهم شدن شرایط واکسیناسیون همه افراد و تامین 

واکسن لازم نیاز است همه کارمندان نسبت به دریافت واکسن اقدام کنند.

خطر شیوع مجدد آنفلوآنزا
رئیس بخش عفونی بیمارســتان مســیح دانشــوری با تاکید بر لزوم ادامه رعایت 
پروتکل های بهداشتی در فصل سرد سال و خطر شیوع آنفلوآنزا، گفت: سال گذشته 
از آنجاکه رعایت  نکات بهداشتی بیشتر بود و مردم بیشتر ماسک می زدند، آنفلوآنزا 
چندان شایع نشــد؛ اما اگر قرار باشد امسال ساده انگاری صورت گیرد و رعایت ها 
کاهش یابد، احتمال شــیوع مجدد آنفلوآنزا هم وجود دارد.دکتر پیام طبرسی در 
گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه فعلا صحبت درباره بازگشایی مدارس زود است، 
گفت: باید معلمین و دانش آموزان کاملا واکسینه شوند تا بتوان در این مورد صحبت 
کرد. با توجه بــه اینکه والدین دانش آموزان هم از ابتــلای فززندان خود به کرونا 
ترس دارند، بدون واکسیناســیون کامل، فرزندان خود را به مدرسه نمی فرستند و 
این بازگشــایی نصفه کاره آسیب زا است. بازگشایی مدارس باید زمانی رخ دهد که 
برای همه اعتمادسازی شده باشد که اتفاقی نمی افتد تا فرزندان خود را به مدرسه 
بفرستند.وی درباره گمانه زنی هایی که از زمان احتمالی بروز پیک ششم کرونا صورت 
می گیرد، اظهار کرد: فاصله طبیعی بین پیک های کرونا حدودا ۴ تا 6 هفته اســت. 
درصورتی که در این 6 هفته طلایی واکسیناسیون را تسریع کنیم با توجه به اینکه 
حداقل 6۰ درصد مردم هم یک بار به کرونا مبتلا شــدند امید داریم پیک ششــم 
مانند پیک های قبلی سخت نباشد.طبرسی با اشاره به عبور از قله پیک پنجم، درباره 
 ICU علت آمار بالای مرگ و میر، ادامه داد: ما همچنان تعداد بیماران بستری در
بالایــی داریم و تا این تعداد کاهش نیابد مرگ و میر هم کم نمی شــود.وی درباره 
شــیوع آنفلوآنزا در فصل سرد سال و همزمانی آن با کووید۱۹، گفت: سال گذشته 
چون رعایت  نکات بهداشتی بیشتر بود و مردم بیشتر ماسک می زدند خوشبختانه 
آنفلوآنزا چندان شــایع نشــد؛ اما اگر قرار باشد امسال ساده انگاری صورت گیرد و 
رعایت ها کاهش یابد، احتمال شــیوع مجدد آنفلوآنزا هم وجود دارد.او تاکید کرد: 
هیچ محدودیتی برای تزریق واکسن آنفلوآنزا پس از تزریق واکسن کرونا وجود ندارد 

و گروه های پرخطر باید واکسن آنفلوآنزا تزریق کنند.

ضرورت قطع یارانه ثروتمندان 
و افزایش یارانه اقشار ضعیف

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه براســاس قانــون، یارانه ثروتمندان 
باید قطع شــود و یارانه اقشار ضعیف افزایش یابد، گفت: ما به مجلس وعده دادیم 
که طی یک سال ســامانه جامع رفاه ایرانیان را تکمیل کنیم تا براساس آن بتوان 
سیاســت گذاری های لازم را در این زمینه انجام داد.به گزارش ایســنا، حجت الله 
عبدالملکی درباره برنامه وزارتخانه متبوعــش برای حذف یارانه پردرآمدها، گفت: 
براساس قانون، یارانه پردرآمدها)طبق فرمول خاصی( باید قطع شود و یارانه اقشار 
ضعیف افزایش یابد. نکته اصلی در این امر نحوه شناسایی این افراد است که برای 
تحقق آن به بانک اطلاعاتی اقتصادی قوی نیاز اســت تا بتوان براســاس آن سطح 
درآمدی افراد را تعیین کرد.وزیر کابینه سیزدهم افزود: هرچند در سال های گذشته 
راه اندازی سامانه جامع رفاه ایرانیان در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  آغاز شده 
اما اطلاعات آن ناقص بوده و برخط نیســت، تکمیل این سامانه جزو برنامه های ما 
است.به گزارش خانه ملت، عبدالملکی اضافه کرد: در صورت تکمیل سامانه جامع 
رفاه ایرانیان بسیاری از افرادی که البته خیلی زیاد هم نیستند و باید یارانه آنها تغییر 
کند، مشخص می شــود.وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: ما به مجلس 
وعده دادیم که طی یک ســال این ســامانه را تکمیل کنیم تا براســاس آن بتوان 

سیاست گذاری های لازم را انجام داد.

هشدار درخصوص طلاق های صوری زنان
 برای دریافت مستمری بازنشستگی والدین

معاون سابق امور خانواده مرکز امور زنان و خانواده ریاست جمهوری با اشاره به انجام 
طلاق های صوری در کشــور برای گرفتن حقوق بازنشستگی پدران و مادر، گفت: 
طلاق های صوری در کشــور انجام می گیرد و اموال دولتی را می بلعد و هیچ کسی 
حواسش نیست. در برخی اســتانها خانواده ها برای بدست آوردن پولی، به صورت 
صوری طلاق می گیرند تا حقوق بازنشســتگی پدر یا مادر خود را بگیرند و سپس 
مجددا بر سر زندگی مشترک خود باز می گردند.به گزارش ایسنا، زهرا سجادی در 
نشســتی با متخصصین اصولگرا در حوزه زنان و خانواده که در معاونت امور زنان و 
خانواده برگزار شد، با اشاره به افزایش آمار طلاق و لزوم توجه به طلاق های صوری 
انجام شــده، اظهار کرد: این طلاق های صوری بار سنگین مالی و ضربه ای به دولت 
وارد و هیچ کســی نیست که بر آن نظارت کند که آیا اینها که جدا شده اند بر سر 
زندگی اند یا واقعا جدا شــده اند؟. وی ادامه داد: جالب است در مدارس هم، مادران 
بچه هــا و اولیاء به هم طلاق صوری را توصیه می کنند که این کار را کردیم خیلی 
هم خوب بود و به هم این طلاق های صوری را یاد می دهند. این امر بررسی جدی 
می طلبد. به هر حال ناجوان مردانه و موریانه وار اموال دولت را می بلعند و اینکه این 
لقمه های شبهه دار چه می کند با خانوادها؟ خودش یک مساله است. معاون سابق 
امور خانواده مرکز امور زنان و خانواده ریاست جمهوری در بخش دیگر سخنان خود، 
با اشــاره به لزوم توجه به ستاد ملی زن و خانواده، گفت: یکی از کارهای بزرگتری 
که ظرفیت آن در مرکز امور زنان و خانواده وجود دارد و باید به روز شود، ستاد ملی 
زن و خانواده است. اگر این ستاد ملی زن و حانواده با قوت سر کار باشد و چالشها 
را با حضور رئیس جمهوری و هشت وزیر بررسی کند، می تواند خیلی قوت گیرد و 
سیاست های تصویب شده اش را می توان به دانشگاه ها و حوزه ها و ان جی اوها سپرد. 

ستاد ملی زن و خانواده ظرفیت بزرگی است.

تابلوی خیابان استاد صادقی در محله چیذر
 پلاک کوبی شد

  تابلوی خیابان استاد علی اکبر صادقی طی مراسمی با حضور این هنرمند فرهیخته،  
خانواده ایشان و مدیران شــهری منطقه یک در محله چیذر نصب شد.به گزارش 
روابط عمومی شــهرداری منطقه یک، سید عباس سجادی معاون امور اجتماعی و 
فرهنگی شهرداری این منطقه در مراسم پلاک کوبی که در خیابان شبتاب در محله 
چیذر برگزار شد اظهار داشت: استاد علی اکبر صادقی یکی از موفق ترین هنرمندان 
ایرانی اســت که در نقاشی های خاطره انگیز خود، سنت های غنی هنر فارسی را با 
شــیوه سورئال نقاشی ترکیب می کند.او افزود: این استاد گرانقدر استاد قصه گویی 
اســت و داســتان های آثارش را از منابع متنوع زبان فارســی به ویژه داستان های 

حماسی استخراج می کند.

اخبار کوتاه
مدیر کل دفتر سلامت و تندرستی وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد

رضایت والدین، شرط تزریق واکسن به محصلان

تصمیم های مقطعی چاره آلودگی هوای تهران نیست

مدیرکل محیط زیست شهرداری تهران تاکید کرد

کاهش آلودگی هوای پایتخت با استفاده از انرژی های تجدیدپذیر

رئیس سازمان غذا و دارو خبر داد

صدور مجوز تزریق واکسن های »پاستور« و »سینوفارم« برای سنین زیر ۱۸ سال در ایران

معاون ساماندهی امور جوانان:

نتوانستیم آمار طلاق را کاهش دهیم

مدیر کل دفتر سلامت و تندرستی وزارت آموزش و پرورش 
در خصوص اولویت بندی دانش آموزان برای دریافت واکسن 
کرونا بیان کرد: پیشنهاد ما این بود در مرحله اول، دانش 
آموزان مدارس اســتثنایی و در مرحله بعد دانش آموزان 
 پایه دوازدهم و دانش آموزانی که بیماری زمینه ای دارند، 

واکسینه شوند.
محمدمحســن بیگی در گفت وگو با ایلنا، درباره چگونگی 
واکسیناســیون دانش آموزان اظهار داشــت: ما از وزارت 
بهداشــت درخواست کرده ایم که نسبت به واکسیناسیون 
دانــش آموزان اقــدام کننــد. همچنیــن اطلاعات لازم 
در خصــوص تعداد دانــش آموزان و مقطــع آن ها را به 
وزارت بهداشــت اعلام کردیم. اکنون منتظریم که نحوه 
واکسیناسیون از ســوی وزارت بهداشت اعلام شود، ولی 
فعلا به شــکل رســمی چیزی را به ما اعلام نکرده است. 
وی درخصوص اولویت دانش آموزان برای دریافت واکسن 
کرونا بیان کرد: پیشنهاد ما این بود در مرحله اول، دانش 
آموزان مدارس اســتثنایی و در مرحله بعد دانش آموزان 
پایه دوازدهم و دانش آموزانی که بیماری زمینه ای دارند، 
واکسینه شوند. مدیر کل دفتر سلامت و تندرستی وزارت 
آموزش و پرورش درباره نوع واکســنی کــه برای دانش 
آموزان در نظر گرفته شــده اســت، گفت: واکســن هایی 
که برای گروه زیر ۱۸ ســال استفاده می شود واکسن های 
خاصــی بوده و جدا از آن واکســن هایی اســت که برای 

بزرگسالان استفاده می شود. 
محسن بیگی ادامه داد: روال و قاعده این است که وزارت 
بهداشت توسط سامانه واکسیناسیونی که در اختیار دارد 
کار را مدیریــت می کند. ما کد ملــی دانش آموزان را در 
اختیار وزارت بهداشــت قرار می دهیــم و آن ها کد را در 
ســامانه تعریف می کننــد و دانش آمــوزان از آن طریق 
احراز هویت می شــوند. هرکسی که واکسن دریافت کند، 
نامش در سامانه وزارت بهداشــت ثبت می شود و سپس 

مشخصات او قابل رویت است.
 وی در پاســخ به این ســوال که اکنون دانشگاه ها شرط 
برگــزاری کلاس هــای حضــوری را تزریــق هــر دو دز 
واکســن قرار داده اند، آیا این شرط در برگزاری حضوری 
کلاس هــای مدارس هم وجود دارد؟ گفت: خیر، زیرا فعلا 
اصل عمل واکسیناســیون در دانش آموزان انجام نشــده 
اســت، پس این شــرط وجود ندارد، مگر اینکه واکســن 
بــه میزانی توزیع شــود کــه تقریبا همه دانــش آموزان 
واکســینه شوند تا بتوان این شــرط را هم به نوعی لحاظ 
کرد. مدیر کل دفتر ســلامت و تندرستی وزارت آموزش 
و پــرورش در خصوص تعــداد دزهای مــورد نیاز برای 
واکسیناســیون دانش آموزان گفت: اگر واکسن دو نوبته 
باشــد به ۳۰ میلیون دز واکســن نیاز داریــم و اگر تک 

 نوبته باشــد به ۱۵ میلیون دز واکسن برای دانش آموزان
 نیاز داریم. 

وی با اشاره به جمعیت کل دانش آموزان کشور گفت: تعداد 
دانش آموزان کل کشور ما از مقطع پیش دبستانی تا پایه 
دوازدهم حدود ۱۵ میلیون نفر است. قاعدتا وزارت بهداشت 
روند واکسیناســیون را با دانش آموزان مدارس استثنایی 

 آغاز خواهد کرد که جمعیــت آن ها نیز حدود ۱۰۰ هزار
 نفر است. 

محســن بیگی توضیح داد: وزارت بهداشت واکسیناسیون 
دانش آموزان را از ســنین بالاتر و گروههای خاص شروع 
خواهــد کرد و قاعدتــا واکسیناســیون بلافاصله به گروه 
ســنین پایین نمی رسد، بر این اساس شــاید لازم باشد 

مدت طولانی را برای دریافت واکسن منتظر بمانند. مدیر 
کل دفتر ســلامت و تندرســتی وزارت آموزش و پرورش 
در پاســخ به این ســوال کــه آیا رضایــت والدین دانش 
آموزان برای واکسیناســیون شــرط اســت؟ گفت: حتما 
همینطور اســت، زیرا واکسن در کشور به شکل توصیه ای 
 و داوطلبانه اســت، اما خانواده هــا باید در این زمینه با ما

 مشارکت کنند. 
وی در پاسخ به این سوال که برخی کشورها بعد از دریافت 
دز دوم واکســن مجــددا درگیر ســویه های جدید کرونا 
شــدند، در چنین شرایطی و با شیوع احتمالی موج جدید 
در کشور و درگیری بیشــتر کودکان به کرونا، سرنوشت 
بازگشــایی مدارس چه خواهد بود؟ گفــت: تجربه ای که 
کشــورهای دیگر در مواجه با ســویه های متعدد داشتند، 
نشــان می دهد، هیچ کدام به شکل کامل و همه جانبه به 
سمت تعطیلی مدارس نرفتند. محسن بیگی ادامه داد: در 
کشورهایی که واکســن دریافت می کنند توصیه می شود 
کودکان و بزرگســالان همچنان مراقب های بهداشــتی را 
داشته باشند. بنابراین اگر واکســن هم بیاید باز هم باید 
مســائل بهداشت فردی رعایت شــود و کنترل ها در این 
زمینــه ادامه یابد. مدیر کل دفتر ســلامت و تندرســتی 
وزارت آموزش و پرورش گفت: در ادامه اگر شرایط ویژه ای 
اتفــاق بیافتد، طبق تصمیمات ســتاد ملی مقابله با کرونا 

عمل خواهد شد.
 اگر قرار باشــد تعطیلی مجدد در جایی باشــد یا نیاز به 
اقدامات خاصی باشــد با تصمیمات وزارت بهداشت عمل 
خواهیم کرد. از آنجا که هنوز اصل واکسیناســیون دانش 
آموزان در کشــور رخ نداده، هنوز زود است که بخواهیم 
دراین مورد اظهارنظر کنیم. او در خصوص شرایط ابتلا به 
کرونا در کودکان گفت: بیماری کرونا در کودکان در همه 
جــای دنیا علائم خفیف تر و میزان مــرگ و میر کمتری 
هم داشــته اســت. در عین حال هم رفتــار  این ویروس 
ثابت نیســت و ممکن اســت جهش های بعدی آن علائم 

شدیدتری درکودکان داشته باشد.
 بنابرایــن نمی توان قضاوت کلــی درباره علائم و خطرات 
ویــروس برای کودکان داشــت. مدیر کل دفتر ســلامت 
و تندرســتی وزارت آموزش و پرورش در پایان با اشــاره 
بــه واکسیناســیون فرهنگیــان گفت: دز دوم واکســن 
فرهنگیان تقریبا رو به اتمام اســت، امــا دریافت دز دوم 
بــرای افرادی که آســترزنکا دریافت کردنــد با توجه به 
نوبــت دو ماهــه این واکســن با فاصله بیشــتری تزریق 
خواهد شــد. تا کنون بیش از ۷۰ درصــد تزریق دز دوم 
در اســتان های مختلف انجام شــده است، البته در برخی 
 اســتان ها بیش از ۹۰ درصد، واکسیناســیون دز دوم را

 انجام داده اند.

مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران 
ضمن اشاره به تاثیر وضعیت معیشتی مردم بر 
آلودگی هوا گفت: علاوه بر شهروندان، مسوولان 
با توجه مســتمر به کاهش آلودگی هوا و انجام 
اقداماتی مانند افزایش کیفیت سوخت نیروگاه ها 
در فصل های ســرد می توانند بــه کاهش این 
مشکل کمک کنند.حسین شهیدزاده در گفت و 
گو با ایسنا با بیان اینکه سوخت آلوده نیروگاه ها 
را به مازوت منحصر نکنیم، تصریح کرد:سوخت 
پرگوگرد اصطلاح مناسب تری است چون ممکن 
است در خیلی محل های اطراف تهران مازوت 
مصــرف نکنند و  گازوئیل بســوزانند ولی این 
گازوئیل از نظر آلایندگی کمتر از مازوت نباشد 

.وی اضافــه کرد: نیروگاه ها در حالت عادی گاز 
طبیعی مصرف می کنند اما در فصل زمســتان 
که مصــرف گاز خانگی افزایش می یابد،  ناگزیر 
به نیروگاه ها گازوئیل داده می شود البته گازوئیل 
تخصیص یافته به صنایع با گازوئیل اختصاص 
پیدا کرده به خودروهای گازوئیل سوز کلانشهرها 
از نظر کیفیت متفاوت است.مدیرعامل شرکت 
کنترل کیفیــت هوای تهــران در ادامه گفت: 
محتوای گوگرد گازوئیل های توزیع شــده در 
شهر تهران و سایر کلانشهرها در حد استاندارد 
یعنی۵۰ قسمت در میلیون یا ppm ۵۰ است 
اما گازوئیل نیروگاه هــا دارای حدود ۳۰۰۰ تا 
ppm ۴۰۰۰ ســولفور است و هنگام سوزاندن 

شــدن ذرات معلق زیادی را تولید می کند.وی 
بــا بیان اینکه یکی از راه هــای کاهش مصرف 
ســوخت پرگوگرد، کاهش مصرف گاز خانگی 
اســت، اظهارکرد: وقتی از گاز کمتری استفاده 
کنیــم، می تــوان گاز بیشــتری را در اختیار 
نیروگاه هــا قرار داد علاوه بر آن  بهتر اســت از 
برق کمتری اســتفاده بکنیم چون با انجام این 
کار نیروگاه ها مجبور به مصرف ســوخت زیاد 
برای تولید برق نیستتند همچنین تردد کمتری 
با خودروی شــخصی و موتورســیکلت داشته 
باشــیم چون افزایش تردد موجــب بالا رفتن 
غلظت آلاینده ها در شهر می شود.شهیدزاده با 
بیان اینکه علاوه بر مردم، دولت و سایر متولیان 

قانون هوای پاک اقدامــات مهمی را می توانند 
برای کاهش آلودگی هوای پایتخت انجام دهند، 
تاکید کرد: لازم اســت تا حــد امکان کیفیت 
ســوخت نیروگاه هــا را افزایــش دهند چراکه 
کیفیت سوخت حوزه حمل و نقل نسبت به پنج 
ســال پیش بسیار بهتر شده و درحد استاندارد 
اســت. علاوه بر آن زیرســاخت های لازم برای 
حمل و نقــل عمومی افزایش پیدا کند تا مردم 
نیاز به اســتفاده از خودروی شــخصی را حس 
نکنند و با خیال راحت و فاصله گذاری اجتماعی 
از این وســایل اســتفاده کنند.وی با تاکید بر 
ضــرورت توســعه زیرســاخت های ارتباطات 
الکترونیــک گفت: با تحقق این امر فرآیندهای 

اداری را می توان به فضای مجازی منتقل کرد تا 
بسیاری از امور بدون مراجعه به ادارات و بانک ها 
انجام شــود.مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت 
هوای تهران بر لزوم برنامه ریزی مستمر در طول 
سال برای کاهش آلودگی هوا تاکید و اظهارکرد: 
کار کارشناســی برای کاهش آلودگی هوا باید 
در طول ســال انجام، راهکارها بیان و پیگیری 
شــود تا به نتیجه برسد. نباید صبر کنیم تا هوا 
آلوده شــود و پس از آن با حضور دستگاه های 
مختلف جلساتی را برگزار و چاره جویی کنیم. 
این کار سال ها انجام شده ولی نتیجه پایداری 
نداشته است و تنها تصمیم های مقطعی گرفته 

شده است.

مدیرکل محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری 
تهــران گفــت: در حــال حاضــر ۴۳ نیروگاه 
خورشیدی در سطح مناطق ۲۲گانه وجود دارد. 
به جز سه منطقه ۱۱، ۱۵ و ۱۸ مابقی مناطق 
شــهرداری از انرژی خورشیدی بهره می برند و 
این در حالی است که ۳۳ ساختمان شهرداری 
و ۱۰ بوســتان از انرژی تجدیدپذیر اســتفاده 
می کنند.به گزارش ایســنا شینا انصاری افزود: 
در منطقه یک شهرداری 6 نیروگاه، در منطقه۲ 
شــهرداری یک نیروگاه، در منطقه۳ شهرداری 
۲ نیروگاه، در منطقه۴ شــهرداری ۲ نیروگاه، 
در منطقه ۵ شهرداری ۳ نیروگاه، در منطقه 6 
شهرداری یک نیروگاه، در منطقه ۷ شهرداری۳ 
نیروگاه، در منطقه ۸ شهرداری یک نیروگاه، در 
منطقه ۹ شهرداری یک نیروگاه، در منطقه ۱۰ 

شهرداری یک نیروگاه، در منطقه ۱۲ شهرداری 
۴ نیروگاه، در منطقه ۱۳ شهرداری ۲ نیروگاه، 
در منطقــه ۱۴ شــهرداری یک نیــروگاه، در 
منطقه ۱6 شهرداری ۲ نیروگاه، در منطقه ۱۷ 
شــهرداری ۲ نیروگاه، در منطقه ۱۹ شهرداری 
یک نیروگاه، در منطقه۲۰ شهرداری ۲ نیروگاه، 
در منطقه ۲۱ شهرداری یک نیروگاه و منطقه۲۲ 
شهرداری ۵ نیروگاه در حال بهره برداری است.
وی در پاسخ به این سوال که این نیروگاه ها فقط 
به مصرف شهرداری کمک می کند یا به وزارت 
نیرو نیز برق می دهد؟ گفت: با توجه به مصوبه 

هیئت وزیران، نهادهای دولتی و عمومی موظف 
به تامین ۲۰ درصد انرژی مصرفی از تجدیدپذیر 
هستند. با توجه به این مصوبه انرژی تولید شده 
فعلا به مصرف شهرداری کمک می کند. هر چند 
شهرداری تهران در حال پیگیری برای فروش به 
وزارت نیرو اســت اما هنوز موفق به انجام این 
مهم نشده است.مدیرکل محیط زیست و توسعه 
پایدار شــهرداری تهران با اشاره به این که ۳۳ 
ســاختمان شهرداری و ۱۰ بوســتان از انرژی 
تجدیدپذیر اســتفاده می کنند، تاکید کرد: در 
حال حاضر در حدود ۹۴۵ مگاوات برق در سال 

تولید می شود. شــهرداری تهران در نظر دارد 
ســالانه  به مجموع 6۰۰ کیلووات نیروگاه های 
خود را توســعه دهد اما جهت این توسعه باید 

سایر ارگان ها و شهروندان  ورود پیدا کنند. 
 انصاری در پاسخ به این سوال که آیا شهرداری 
به ســاختمان هایی که از انرژی خورشــیدی 
اســتفاده می کنند، تســهیلات یا مشوق هایی 
ارایه می کند، اظهار کرد: شــهرداری تهران بر 
اســاس مصوبه ساختمان های سبز که در سال 
۱۴۰۰ به تصویب رسیده، مکلف به حمایت از 
ساختمان هایی اســت که از انرژی تجدیدپذیر 

استفاده و بخشی از برق خود را تامین می کنند. 
به همین جهت شــهرداری در حــال تدوین 
دســتورالعمل اجرایی این وظیفه خود اســت 
تا بتواند از ســاختمان هایی کــه از انرژی های 
تجدیدپذیر استفاده می کنند، حمایت های لازم 
را به عمل آورد.او در پاســخ به این ســوال که 
انرژی خورشــیدی می تواند بر آلودگی هوا چه 
تاثیری داشته باشد؟ گفت: تولید ۹۴۵ مگاوات 
ســالانه منجر به کاهش ۷۲۴ تن دی اکسید 
کربن )گاز گلخانه ای( و معادل کاشــت ۳6۲۰ 
اصله درخت در شهر تهران است. این اعداد گواه 
آن است که در صورت اســتفاده از انرژی های 
تجدیدپذیر تا چه حد می توان به کاهش انتشار 
گازهــای گلخانه ای و بهبــود وضعیت محیط 

زیست کمک کرد.  

رئیــس ســازمان غــذا و دارو از صــدور مجــوز تزریق 
واکسن های پاستور و سینوفارم برای سنین نوجوانی کمتر 
از ۱۸ سال خبر داد و گفت: امیدواریم در مهر ماه حداقل 
شش میلیون دز واکسن پاستور را داشته باشیم.به گزارش 
ایســنا، دکتر محمدرضا شانه ســاز از صدور مجوز تزریق 
واکســن های پاســتور و سینوفارم برای ســنین نوجوانی 
کمتر از ۱۸ سال خبر داد و گفت: اعلام کردیم که واکسن 
پاستور یکی از واکسن هایی است که می تواند برای سنین 
نوجوانی مصرف شــود. همچنین واکسن سینوفارم چین 
هم مجوزهای لازم را دریافت کرده است. مطالعات بالینی 
نشــان داد که این واکســن ها می تواند در سنین نوجوانی 
استفاده شود و خوشبختانه این ها در سبد واکسیناسیون 
مــا هم وجود دارد و امیدواریم طبق برنامه و اولویت بندی 

وزارت بهداشت و معاونت بهداشتی، این واکسیناسیون به 
موقع انجام شــود تا به همــان ایمنی زایی و قطع زنجیره 
برسیم.شــانه ســاز تاکید کرد: اصل قضیــه قطع زنجیره  
بیماری کرونا علاوه بر واکسیناسیون رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی، اســتفاده از ماسک و ضدعفونی کردن دست ها 
اســت که باید مردم به درســتی به آن هــا توجه کنند. 
واکسیناســیون یا کاهش مرگ و میر نباید ما را از مسائل 
کلیدی و اصلی غافل کند.شانه ســاز اظهار کرد: ما در مهر 
ماه امیدواریم که حداقل شش میلیون دز واکسن پاستور 
را داشته باشیم  و واکســن پاستور در مهر ماه به صورت 
جدی وارد بازار می شود. در عین حال تاکنون ۱۰ میلیون 
دز واکسن را هم برکت تحویل داده است. البته به این معنا 
نیست که ۱۰ میلیون دز برای تزریق آماده باشد، بلکه دو 

هفته زمان می برد تا برای تزریق آماده شــوند.وی افزود: 
ســه واکسن دیگر یعنی فخرا، رازی و اسپایکوژن سیناژن 
هم توانستند از سازمان غذا و دارو مجوز مصرف اضطراری 
دریافــت کنند. البته همــه این ها تولیدات شــان زمان بر 
اســت و مراحل خاص خود را دارد. درباره ســایر برندها 
هم مجوزهایــی را دادیم و تعداد زیادی از شــرکت های 
خصوصی که یــا نمایندگی کمپانی ها را داشــتند، مانند 
جانســون  و جانســون، فایزر بایون تــک و... همه این ها 
ماه هاست که از سازمان غذا و دارو معرفی نامه برای واردات 
دریافت کردند و می توانند وارد کنند. مشکلی برای واردات 
این ها وجود ندارد.وی گفت: برخلاف شــعارهایی که داده 
شــد و هجمه کردند، ما از واردات همه واکســن هایی که 
در دنیا معتبر هســتند، استقبال می کنیم. منتها گاهی به 

دلیل محدودیت های خود کمپانی ها نتوانستند واکسن ها 
را وارد کنند. وگرنه معرفی نامه ها صادر شده است. خیلی 
سر و صدا کردند، اما هر کدام از شرکت های خصصوی که 
آمدند، معرفی نامه واردات دریافت کردند، اما نتوانستند که 
وارد کنند.شانه ساز که صبح امروز در یک برنامه تلوزیونی 
صحبت می کرد، با بیان اینکه در واردات واکسن در سایه 
همدلی و همکاری بین دســتگاه های مختلف و دســتور 
رئیس جمهور تحرک خوبی ایجاد شــده است، گفت: در 
کنار مجوزهایی که شرکت های داخلی یکی بعد از دیگری 
دریافت می کنند، روند افزایشی واردات واکسن هم نشان 
می دهــد که می توانیم ظرف مدتــی کوتاه تر از آنچه قبلا 
تصور می شــد، واکسیناســیون را به یک نقطه اطمینان 

بخش در ظرف ماه های آتی برسانیم.

معاون ســاماندهی امور جوانان وزارت ورزش 
و جوانــان گفت: ۲۷ درصد از طلاق ها مربوط 
به زندگی های مشــترک زیر دو ســال است 
یعنی زوجین همان ابتدای زندگی به مشکل 
برخورد کردند و جدا شدند که به نظر ما این 
مسئله حاصل  عدم شــناخت افراد نبست به 
یکدیگر و زندگی است.محمدمهدی تندگویان 
در گفت وگــو با خبرنــگار ایلنا، دربــاره آمار 
اعلامی از سوی ســازمان ثبت احوال مبنی بر 
اینکه در اســتان تهــران از هر دو ازدواج یک 
مورد به طلاق ختم می شود، بیان کرد: ممکن 
اســت در تهران به این شکل باشد که میزان 
طلاق به ازای ثبت ازدواج در ســال باشــد، 
امــا جامعه آمــاری طلاق و ازدواج تناســبی 
با هم ندارند یعنی کســی که امســال ازدواج 
کرده شــاید همین امســال هم طلاق نگیرد.
بحث اصلی این اســت که متاسفانه علی رغم 

همه مشــاوره ها و پیشــگیری هایی که انجام 
می شــود، هنوز نتوانســتیم آمار طلاق را به 
سمت کاهشی ببریم.تندگویان افزود: در سال 
گذشته سقف ازدواج کشور حدود ۴.۲ افزایش 
پیدا کرد و این نشــان می دهــد ما در بحث 
ازدواج با مجموعه اقدامات و همچنین حذف 
تشریفات و مراسمات اضافی ازدواج در دوران 
کرونا توانستیم بعد از سال ها که همیشه آمار 
ازدواج نســبت به ســال قبل کاهشــی بوده، 
افزایشی داشته باشیم.معاون ساماندهی  روند 
امور جوانان دربــاره افزایش آمار ازدواج بیان 
کرد: آن چیزی که من از پیشــانی امســال و 
حتی متقاضیان وام می بینــم به نظر می آید 

که شــیب خوبی به ســمت ازدواج داریم. به 
هر حال ما در مقوله ازدواج دســتاورد داریم 
و رو بــه افزایش آمار رفتیــم، اما در خصوص 
طلاق هنوز نتوانســتیم توفیقی کسب کنیم و 
به سمت کاهش آمار برویم.وی اظهار داشت: 
فعالیت ما اکنــون آموزش های قبل از ازدواج 
و حیــن ازدواج اســت. یعنی دســتگاه ما یا 
نهادهای دیگر هنوز بــه موضوع طلاق آنقدر 
جدی نپرداختند. همچنین اهمیت مشاوره در 
امر طلاق هنوز آن رونقی که انتظار می رفت را 
ندارد.تندگویان گفت: در این چند سال حدود 
۳ میلیون و ۸۰۰ جوان در آموزش های قبل از 
ازدواج شرکت و از آن استفاده کردند که سه 

تا شــش جلسه آن رایگان بوده و شاید همین 
موضوع یک مشوق برای ازدواج بوده است.وی 
با اشاره به آموزش مهارت زندگی به سربازان 
گفت: ما حتی برای سربازان دوره های مهارت 
زندگی را در نظر گرفتیم تا نگاه ســربازان به 
بحث شــکل گیری خانــواده تغییر پیدا کند. 
شاید این موارد و تسهیلاتی که ارائه می شود 
کمک کرده امر ازدواج رونق پیدا کند. در عین 
حال امیدوارم در بحث طلاق توسط اقدامات 
مشاوره ای که صورت گرفته، موفق به کاهش 

آمار طلاق شویم.
معاون ســاماندهی امور جوانــان گفت: البته 
اگر به ما کمک شــود تــا بتوانیم آموزش های 

قبــل از ازدواج را فراگیــر کنیم مطمئنم که 
تاثیر خوبی خواهد گذاشــت، زیرا ۲۷ درصد 
از طلاق ها مربوط به زندگی های زیر دو ســال 
است یعنی همان ابتدای زندگی به مشکلاتی 
برخــورد کردند کــه به نظر مــا حاصل  عدم 
شناخت افراد نسبت به یکدیگر و زندگی است. 
بنابراین اگر مشاوره ها درست انجام شود تاثیر 
بهتری خواهد داشــت.تندگویان با اشــاره به 
اینکه برخی اســتان ها از تهران آمار بیشتری 
در زمینــه طلاق دارند، گفت: اســتان تهران 
موضوع حاد ما نیست، استان هایی داریم که در 
سال گذشته افزایش طلاق در آن ها تاثیر قابل 
توجهی روی آمار طلاق در کل کشور گذاشته 
است. استان های اول در موضوع طلاق سمنان، 
البرز و تهران هستند. از طرفی تهران جمیعت 
گسترده ای دارد و این جمعیت روی آمار تاثیر 

گذار خواهد بود.

وزارت آموزش و پرورش با صدور اطلاعیه ای در خصوص 
بازگشایی مدارس، »اصول حاکم بر روند فعالیت حضوری 
مدارس« را تشریح کرد.به گزارش ایسنا، در متن اطلاعیه 
شــماره )۱( وزارت آموزش و پرورش آمده است: با توجه 
به شــرایط حاکم بر جامعه و مدارس ضروری است روند 
گسترش فعالیت های حضوری دانش آموزان در مدارس، 
در سال تحصیلی ۱۴۰۱-۱۴۰۰ از اصول زیر تبعیت کند:
۱- حفظ ســلامت دانش آموزان، معلمــان و خانواده ها 
اولویت اصلی در فرآیند بازگشایی حضوری مدارس است. 
۲-  توجه به سلامت و ایمنی دانش آموز و برخورداری از 
تعلیم و تربیت باکیفیت حقوق قابل جمع دانش آموزان 
است. ۳- عدالت در تأمین فرصت های آموزش و یادگیری 

در نظام تعلیم و تربیت رســمی عمومی مورد تأکید است. 
۴- لازم است افکار عمومی نسبت به ضرورت تقدم تعلیم 
و تربیت حضوری بر روش های غیرحضوری اقناع شــود. 
۵- آگاهی دانــش آموزان، معلمان، کارکنان و خانواده ها 
از نحوه رعایت بهداشــت فردی ضروری اســت. 6- روند 
گســترش آموزش های حضوری، اقتضایــی و تدریجی 
است. ۷- تصمیمات اجرایی به مدارس، مناطق یا نواحی 
تفویض می شــود. ۸- تجارب و دستاوردهایِ گذشته در 
بهــره گیــری از روش های مجازی حفظ شــده و بهبود 
می یابــد. ۹- جریان یاددهی و یادگیری در طول ســال 
تحصیلی برای همه دانش آموزان لازم التعلیم اســتمرار 

می یابد.

اطلاعیه آموزش و پرورش درخصوص
 »اصول حاکم بر روند فعالیت حضوری مدارس«


